
 
 

Verslag van de vergadering van dinsdag 23 mei 2023  
 
Aanwezig:  
 
mevrouw        
 S. HEYMANS (LIBRECO) 
 E. DE LEEUW  (AERTSSEN INFRA)  
de heer  

M. VANBUEL     voorzitter 
P. VAN DE VELDE (VALENS) 
B. VAN DEN BREEN (ROMARCO) 

 K. MERCKX (BILFINGER) 
Ch. BONHOMME (LAURENTY) 
D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
S. BEERTEN (MOURIK) 
G. COERTJENS (BILFINGER) 
D. BULENS (EMBUILD ANTWERPEN) 

 
Verontschuldigd : 
 
Mevrouw 
 M. DEBRUXELLES (ARENO)  
          N. DUFOUR (ACLS POLYGON GROUP) 
de heer  
 JP TILKENS (XLG) 
 W. VAN PEE (ACLS POLYGON GROUP) 
 F. De MEDTS (DE MEUTER) 
 L. DE KEYSER (VIABUILD) 
 X. DE CLERCK (ACLAGRO)) 
 S. JAQUEMIN (LAURENTY) 
 N. LAENEN (4BEST) 

G MARTENS (REDECO) 
S. WIJCKMANS (AERTSSEN INFRA) 

 
De heer Maarten Vanbuel heet iedereen van harte welkom op onze vergadering bij Embuild Antwerpen. 
  
AGENDA  
 
1. Verslag van de vorige vergadering  dd  25 april 2023 

 
De aanwezige leden keuren het verslag van de vorige vergadering dd 28 februari ’23 goed zonder 
opmerkingen.   
Het verslag wordt bijgevoegd op de ledencorner van de website. 
Dhr Christophe Bonhomme van Laurenty ontvangt mee de verslagen van de vergaderingen en verdere 
communicatie. 
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Er zijn enkele wijzigingen te melden mbt de aangesloten leden ; 
 
XLG  dhr Jean-Pierre Tilkens (Business Unit Manager) vervangt dhr Adnan Uzun 
    32 490/57.22.93 
 
WANTY  mevr Anne Dubois  (sales) vervangt dhr Boterdaele 

32 9 216 60 20 
 
2. Werkgroep opleidingen/PBM’s  
 (Guy Coertjens, Jan Wauters en Maarten Vanbuel) 
 
Franstalige opleiding 32u 

 Er is op jaarbasis een zeer beperkte instroom van Franstalige asbestverwijderaars en er zijn een 3-tal 
organisaties die deze opleiding aanbieden.   Deze versplintering in combinatie met de lage instroom en 
de ad hoc opleidingsbehoefte maken het moeilijk om een Franstalige opleiding te organiseren.  De 
uitdrukkelijke vraag is wel om gepubliceerde sessies wel degelijk te laten doorgaan.  Het lijkt 
aangewezen om in aanloop naar een opleiding rond te bellen naar alle bedrijven die potentiële 
kandidaten hebben. 

 
 Maskertest 
 De maskertest in inbegrepen in de basis of herhalingsopleidingen bij Tecno Bouw en zal door de nieuwe, 

Europese wetgeving verplicht worden. 
 Een negatieve maskertest heeft als consequentie dat de verwijderaar niet meer met het betreffende 

masker kan werken.  Om een test met een foutieve maskermaat uit te sluiten wordt een systeem met 
beperkte stock opgezet bij Tecno Bouw waarbij nieuwe 3M maskers met verschillende maatvoering 
beschikbaar zullen zijn in de maten S, M en M/L  zodat ineens geschakeld kan worden.   De financiële 
afrekening geschiedt rechtstreeks met Dehaco, die ook het certificaat van het masker versturen.  Er 
wordt hiervoor wel een extra facefit aangerekend.   

 Elk bedrijf zal gecontacteerd worden om de instap in dit systeem te bevestigen en Dehaco bekijkt 
wanneer ze kunnen leveren en hoe deze tussenstock op peil kan gehouden worden. 

 
 Opleiding ademhalingsbescherming en protectiefactoren 
 Op 22 augustus wordt er een supplementaire opleiding voorzien rond de assigned and nominal 

protection factor van ademhalingsbescherming met volgelaatsmasker.  Deze opleiding is gericht op het 
management en de projectleiding van onze leden.  In eerste instantie wordt de opleiding op 22 
augustus in het Nederlands aangeboden, later op het jaar wordt een Franstalige sessie voorzien.  U 
ontvangt hiervoor een inschrijvingsformulier  
 
 3. Werkgroep regelgeving (Maarten Vanbuel) 
 
Er is een brief geschreven naar de kabinetten van Lydia Peeters en Zuhal Demir mbt het transport van 
asbest en ADR.  De brief is vetrokken vanuit Embuild en is ondertekend door verschillende partijen, 
waaronder VVSG, DENUO en VAB ABD.   
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Doel van dit schrijven is om de cel ADR  te vragen de wetgeving soepeler te interpreteren en de 
bijzonder bepaling 168 toe te passen.  Voornamelijk de dakwerkers en transporteurs zullen hinder 
ondervinden bij een strikte toepassing en bronophaling zal quasi onmogelijk worden. 
De inhoud van de nota van de cel ADR  is ook door het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en Wallonië 
goedgekeurd. 
 
Vanuit de vereniging moet langs Waalse kant gekeken worden via welk kanaal een vertaling van dit 
schrijven aan de Waalse kabinetten bezorgd kan worden.  De bronophaling is in Wallonië niet van 
toepassing maar de problematiek van de dakwerkers is dezelfde. 
 
OVAM 
Vanuit Ovam is nog geen reactie gekomen op de brief  mbt de stortcapaciteit in België. 
Wel is er  mbt de stortcapaciteit vanuit Indaver een brief verstuurd met opnieuw de vraag naar een 
afvalscan en worden restricties opgelegd mbt de hoogte van containers en aanleveringsbeperkingen 
van grond met asbest en pleisterwerk met asbest. 
 
Er is vanuit OVAM wel een ontwerp rond het ‘actieplan asbestafbouw 2.0’ opgemaakt.  Dit is een 
vervolg op het ‘asbest afbouwbeleid Vlaanderen’. 
 Alle leden hebben dit ondertussen via mail ontvangen met de vraag om feedback te bezorgen aan 
Jasmine Jacobs. 
 
Federale wetgeving 
Vanuit FOD HUWA is nog steeds niet gereageerd op de gebundelde vragenlijst die via Constructiv is 
overgemaakt mbt het KB van februari.  Op 9 juni is er een volgende vergadering bij Constructiv mbt dit 
topic.   
 
Europese wetgeving 
Het Europees Parlement gaat nu in onderhandeling met de Europese Raad (lidstaten) om een consensus 
te bereiken rond de overgangsperiode over de blootstellingsgraad van 0.01 vezel per cm³.  Het 
Parlement heeft dit op 7 jaar staan, de raad wil dit naar 4 jaar terugbrengen. 
 
FIEC, de Europese koepel van bouwbedrijven lobbyt voor een tussenoplossing waarbij de norm 0.01 
blijft maar er met  PLM (*) gemeten wordt. Pas als de norm overschreden wordt zou naar TEM (**) 
overgeschakeld moeten worden. 
 
(*) PLM is polarisatiemicroscopie 
Hierbij  wordt voor de meting gebruik gemaakt van optische microscopie op basis van gepolariseerd 
licht en dispersiekleuring dmv vloeistof. 
(**) TEM is  transmissie-elektronenmicroscoop  
Er worden elektronen door een dun preparaat heen geschoten en vervolgens op een fluorescerende 
plaat geprojecteerd zodat ze zichtbaar worden. De beelden kunnen op een fotografische film of met 
een CCD-camera worden vastgelegd. 
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In Nederland is destijds vastgesteld dat door de normverlaging naar 0.02 vezels per cm³ er 40% minder 
asbest is verwijderd dan voorheen. Er wordt nu samen gezeten om te kijken hoe ze de Europese 
wetgeving gaan interpreteren. 
 
Her Europees Parlement spreekt over meting op de werkplaats.  Bij asbestverwijdering via een 
hermetische zone zou dit willen zeggen dat er in de zone moet gemeten worden wat de zone zelf 
irrelevant maakt als de waarden binnen en buiten gelijkgesteld worden. 
 
Mbt inspectie is er en voorstel geformuleerd dat er per 10.000 tewerkgestelden in de sector, er 1 
inspecteur zou moeten zijn.  Gezien de Belgische tewerkstelling in asbest veel lager ligt, raakt ook dit 
voorstel kant noch wal. 

 
4. Werkgroep afval ( Dirk Vandekerkhof)  
 
De vraag om zuivere asbeststromen in te zamelen zal enkel groter worden nav mogelijke 
verwerkingsvergunningen en -capaciteiten bij fabrieken.  Zoals eerder vermeld is er vanuit Indaver een 
brief verstuurd met opnieuw de vraag naar een afvalscan en worden restricties opgelegd mbt de hoogte 
van containers en aanleveringsbeperkingen van grond met asbest en pleisterwerk met asbest. 
 
Er is een copie van de brief mbt de stortcapaciteiten gestuurd naar Sven de Mulder en Evy Trogh omdat 
reactie door dhr Annaert uitblijft.  Doordat de stortplaatsen overspoeld worden met PFAS grond, wordt 
grond met minder dan 1.000 vezels per kg geweigerd en vanaf 5.000 vezels per kg moet de grond 
geïmmobiliseerd worden. 
OVAM werkt met urgentie aan een decreet waarbij grond tot 10.000 vezels per kg zou worden 
toegestaan op stortplaatsen. 
 
In een volgende overleg met OVAM wordt een oplossing voor vragen rond  zwaar vervuilde 
grondpartijen geagendeerd.  Momenteel is er sprake van een zeer grote partij met 39% vervuiling 
waarvoor een oplossing wordt gezocht. 
 
5.  Werkgroep PR  (Maarten Vanbuel) 
 
De Standaard heeft contact opgenomen rond verwijderings- en verwerkingstarieven nav het 
asbestattest.  Maarten heeft hen de presentatie van Batibouw bezorgd. 
 
6. Website (Guy, Nanou, Maarten) 
 
Er is een extra firewall geïnstalleerd waardoor het aantal pogingen tot kraken van de website tot quasi 0 
 herleid is. 
Er zullen ook enkele nieuwe foto’s op de website gepubliceerd worden. 
 
Nog niet iedereen heeft de weg gevonden om zich voor de vergadering aan te melden via de 
ledencorner op de website.  
Leden die problemen hebben om zich aan te melden, mogen contact opnemen met Dirk Bulens via 
0476/20 49 94 of via dirk.bulens@embuild.be . 

mailto:dirk.bulens@embuild.be
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7. Varia 
 
Het nieuwe KB is al van kracht en de wetgeving kan juridisch niet uitgesteld worden, ondanks er nog 
geen antwoord is ontvangen op  de overgemaakte vragen.  Dit leidt tot vervelende situaties ; 
de preventiedienst moet een luchtmonitoringsplan goedkeuren maar weet niet wat ze moeten 
beoordelen. 
 
Aart van den Broeck is niet langer voorzitter van  Fedasbest.  Hij is vervangen door Raoul Peeters. 
 
De ADR wetgeving is al van kracht.  Later op het jaar zouden er 2 KB’s aangepast worden om 
handhaving en penalisatie strikter te maken. 
 
De vergadering werd om 15.15u afgesloten. 
 
Belangrijke data 
 
Dinsdag 20 juni  13.00u  Novotel Brussels Airport Diegem 
Dinsdag 22 augustus 13.00u  Embuild Antwerpen  Antwerpen 
 

In juli is er geen vergadering 
 
29-30/09 2023  jaarlijkse uitstap  - info volgt       


